
 
 

Skolebestyrelsen 2016/17 

 
MØDEREFERAT 

 

Skolebestyrelsesmøde (23) 

Onsdag d. 12. oktober 2016 
19:00 – 21:00 
 
 
Mødested:                                           Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 
 

 
Mødedeltagere:    
 

Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Pia Andersen, Jesper Hansen, Mads 
Kyed, Christina Nordenbæk, Dorthe Hartung, Mie Ingemann, Majbrit Juel Christensen, Rie 
Mortensen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Amalie Pauline Jensen 9.c (formand), Emmely Nancke 9. B.(næstformand)  
 
Gæst:  
 
 

 
Møderække 2016/17: Man 22/8 – tirs 13/9 - ons 12/10 - /8 –  tors 10/11 – man 5/12 – tirs 10/1 – ons 8/2 – tors 9/3 - 
man 3/4 – tirs 9/5 – ons 7/6  
 

 

 

Punkt 127: Godkendelse af referat                                                                       5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referater fra SB 20 og SB23 blev underskrevet og godkendt 

Bilag: : Mødereferat (22) af 13. september, har været rundsendt til gennemsyn og er vedhæftet. 
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Punkt 128: Elevrådet                       10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  Fynbus BUS 123 fra Odense– kommer for sent – i går 23 min. For sent . Vi 
undersøger med Nordfyns Kommunes buskoordinator hvad der sker og muligheden for at komme 
med gymnasiebussen. 

Elevrådets arbejde og referater blev rost 

Beslutning:  

Bilag:  

 

Punkt 129: Orientering fra ledelsen                                                   10 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Bl.a ansættelsesudvalg Bh.kl.leder - afd. Veflinge, kvalitetsrapport, høringssvar 

Beslutning: Kim informerede om ansættelsesudvalg ift. børnehavekl.lederstillingen, afd. Veflinge – 
der er opslået til besættelse d. 1. januar 2017.  

Der er derudover opslået en musik/matematik – lærerstilling også på afd. Veflinge – pt. 19 ansøgere 
– ansættelsesudvalg er i gang med arbejdet. 

Kvalitetsrapporten 13.januar skal i høring – SB inviteres – uge 5/6 skal der udarbejdes høringssvar 
fra SB- hver nordfynsk skole bidrager til denne kvalitetsrapport for det nordfynske skolevæsen. 

Høringssvar sund frokostmåltid i børnehusene- vi har deadline 28.oktober – vi hører børnehuset og 
forældrerådet. KJ skriver til forældreråd i Børnehuset. 

Høringssvar evaluering af dagtilbudsstrukturen- vi har deadline 9. januar 2017 

 Bilag:  
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Punkt 130: Principarbejdet om fællesarrangementer for eleverne i skoletiden, 
lejrskoleskoleophold og udsendelse i praktik.                                       10 min.           

Beslutningstema: Skolens principper - Jf. Folkeskolelovens §44, stk. 2 
 
Indstilling: Godkendelse af principper udarbejdet af arbejdsgruppe. 

Sagsfremstilling: Arbejdsgruppe bestående af SB-repræsentanter: Charlotte, Anders, Mie, Pia. Gruppen 
har arbejdet med principper for fællesarrangementer. Arbejdet er præsenteret på SB. I aften følger 
elevrådets arbejde og den endelige godkendelse.  

Beslutning: Elevrådet lagde vægt på, at man repræsenterer Havrehedskolen på en ordentlig måde, 
når man er ”ude af huset” se princippet der er lagt på Skoleporten– Dermed er princippet omkring 
fællesarrangementer godt beskrevet og godkendt af skolebestyrelsen 
 
Vi har stadig nogle ”skal”-principper vi skal have lavet færdig – som et nyt ”princip” eller vejledende 
dokument har SB som følge af Årsmødet tirsdag, valgt at udfærdige en ”vejledning” til brug ved 
oprettelse/drift af klassekasser. 
 
Bilag:  

 

 

 

Punkt 131:  Skolebestyrelsens årsmøde                                                                  15 min.           

Beslutningstema: Skoledrift 

 
Indstilling: Måske kommer der punkter på skolebestyrelsens årsmøde 11. oktober -også mødet ml. 
skolebestyrelsesformænd d. 13/9, har måske givet arbejdspunkter til en kommende SB-
dagsordenen. 

Sagsfremstilling: En samtale om årsmødet og de emner der blev drøftet med vores forældre. 
 
Drøftelse: En vellykket aften, med ca. 40-45 forældre – hvor der blev afgivet beretning, samt 
drøftet mange vinkler på skolearbejdet.  

 

SB: En anden stemning end sidste gang- indtryk af, at der nu er ro på og styring på Havrehedskolen. 
Mange input fra forældre- bl.a. på  parkering og brug af cykelhjelme. Se nedenfor 
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Fra mødet 

Indskoling: 

IT- handleplan /pædagogisk strategi skal udbredes ift. Kendskab i forældrekredsen  

Forslag: En IT/MOBIL-fri uge, forslaget tages med ud i afdelingerne. 

Frivillighed – hvor meget skal/kan der laves i skolen af eksterne ? 

Klassekasse: Principper der giver luft til den enkelte klasse laves til vejledning i 
klasserne/forældrerådene 

Parkering og trafik blev vendt - Punkt Til næste Møde 

 

Mellemtrin: 

Parkering – trafik – gåbus-muligheder, er det realistisk at bede forældre sætte af ved brugsen? 

Toiletforhold ml.trin  / dreng pige-opdeling foreslået /  toiletpatruljer, elevansvar / døre der binder  

Forældre er åbne for et skriv fra skolen om en snak /En skrivelse fra skolen om brug af toiletter  

 

Udskoling: 

Parkerings- og trafikforhold blev drøftet- især cykler på bakkevej er udfordret om morgenen når de 
skal op på skolen.  

Gå-bussen fra brugsen? 

Skal elever kunne gå i Brugsen i frikvarteret? 

Rygning: Alle Nordfyns Kommunes matrikler er røgfri pr. 1/1-17 

Indsamling til RynkebyLøbet og foredrag blev drøftet.   

Punkt- til næste sb-møde hvordan deltager Havrehedskolen fremadrettet i sådanne 
arrangementer?  

Parkering/Klassekasse 

Datoer for forældremøder og skole/hjem – skal lægges på forsiden i Intra,  

Beslutning: Årsberetningen fra skolebestyrelsesformanden kommer på Intra, sammen med punkter 
der blev drøftet på mødet- til gennemsyn for forældre. 

Bilag:  
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Punkt 132: Økonomi                                                                                   10 min.           

Beslutningstema: Økonomi  / Internt budget. 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i / og status på det interne budget. 

Sagsfremstilling: Ledelsen orienterer SB om status på den overordnede økonomiske ramme . Vi drøfter 
den fremadrettede prioritering, samt opmærksomhedspunkter. 

Beslutning: Skoleleder Kim F Johannessen orienterede om skolens aktuelle økonomiske situation. 

Skolebestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

Bilag:  

 

Punkt 133: Dialogmøder                                                                                   20 min.           

Beslutningstema: Dialogmøder med Børn og Unge-udvalget i Nordfyns Kommune. 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen får orientering fra deltagerne i dialogmøderne på skole og 
dagtilbusområdet. 

Sagsfremstilling: Der har været afholdt dialogmøde med NFK 

Beslutning:  

Dialogmøde Skole  sb-formand, skoleleder og politikere 4/10 -orientering fra Pia Skov Hansen 
PSH/Kim Funk Johannessen KJ: 

4/10 

Orientering fra iT om den overordnede proces ift. valg af Læringsplatforme, der kommer 
forældrerepræsentanter med fra kommunen. Mads Kyed fra Havrehedskolen deltager fra os. 

Beskrivelse af udrulningsproceduren for tablets- de er nu næsten ude alle sammen. 

Budget 2017 – sb-formænd var samlet – meget stor forskel på kommunens skoler mht. aflyste timer, 
økonomi, de flotte visioner i skolereformen er svære at få øje på mange steder. 

SB-formænd fik bekymringen italesat overfor de nordfynske politikere- indtrykket var at der blev 
lyttet. 

PSH: Der blev spurgt: Har vi for mange mursten, ift. Hænder? Skolestrukturen blev drøftet- bliver 
pengene brugt rigtigt i Nordfyns Kommunes skolevæsen? 

HUSK: Bestyrelseskursus på Søndersø Rådhus d.28/29.oktober – husk tilmelding senest tirs d.25 
okt- program fremsendes 
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Dialogmøde 11/10  

Dagtilbud, ledere og politikere, deltagere: Mie Ingemann fra SB, Anette Lægaard Sørensen- daglig 
leder Børnehuset Veflinge 

Budget 2017 – J.O.Dalhøj orienterede 

NEM-plads systemet der er på vej- blev beskrevet 

Sisse Dohrmann orienterede om muligheder for støtte til forældre i Nordfyns Kommune. 

Gruppe-drøftelse – hvordan får vi fokus på sundhed og bevægelse i dagtilbuddene i NFK- Idebank, 
kostpolitik, overordnet kommunalt fokus på sundhed.  

 

 

Punkt 134: Eventuelt                5 min.           

Beslutningstema: Indstilling: 

Sagsfremstilling: Køleskabe – processen og praktikken i det. Rengøringen er udliciteret og ligger nu 
hos firmaet DANREN. I det kommunale udbud er disse køleskabe ikke indbefattet.  
Problemstillingen blev drøftet – der er nu ansat en medarbejder i et 3+3mdrs jobtilbud 

Søndersø-cykelstien lægges på den forkerte side ift. Veflinge Børn- der kunne have brugt at køre ind 
til Morud i den ”rigtige” side – dermed mere trafiksikkert. Ærgerligt. 

Beslutning:  

Bilag: 

Punkter til næste gang / november-mødet: 
 
 Fællesarrangementer – hvordan ser vores verden ud? / med respekt for forskelligheden? 
 Parkering og trafik  
 Rynkebyløbet - Hvordan deltager Havrehedskolen fremadrettet i sådanne arrangementer? 


